

[Text]

Mr. Chairman, those are the people of the supporting staff we have to deal with any questions the Committee might like to ask.

**The Vice-Chairman:** Thank you very much, Mr. Minister, and I think it is grand that we have such a good turnout of the staff.

• 1555

Before going on I should make one more announcement. We mentioned the meeting after this meeting but the full Committee is lined up to meet on Thursday, October 17 at 8.00 p.m. It appears that we have that meeting and then the final meeting on Tuesday, October 22, and that will be at eleven o'clock on Tuesday morning, at which date the Chairman, Mr. Boulanger, will be back; and that is the day, I guess, for the report. So it behooves us to get moving and cover as much ground as we can in our questions. We have, as you know, all these programs to discuss and the votes themselves, today and tomorrow and Tuesday morning. I am hoping we can report on Tuesday afternoon.

So, Mr. Minister . . .

**Mr. Robinson:** Mr. Chairman, what vote are we on?

**The Vice-Chairman:** Vote 1. At the back of the Blue Book.

The first questioner will be Mr. Marshall.

**Mr. Marshall:** Thank you, Mr. Chairman. I would like to welcome the Minister back although, concerning the results of the election, I would have liked to have seen other changes that could have existed but did not. However, I am ready to accept them.

First of all, I want to say on behalf of my party, and subject to my colleagues getting the right to question on any problems they have with the staff, that we are willing to get the estimates through as quickly as possible because we will have the opportunity under the new War Veterans Allowance bill—I think it is bill C-4—to deal with the various phases of that department. Then as a result of Mr. Knowles' amendment last year to the Veterans Land Act, we will, hopefully, have a debate in the House. So I will just deal with the other questions that I am interested in.

But I would like first to dwell for a moment on the Veterans Land Act, Mr. Minister. You say on page eight of your statement:

As I stated in the House last week, the government is giving careful consideration to the whole matter of the Veterans' Land Act.

And then that you expect an announcement to be made on this subject. Now, without anticipating, could you indicate if the government or your department is considering a new type of housing program for veterans and if it is indeed your policy to phase out the Veterans Land Act in March, 1975? Is there going to be any continuation of the availability of housing to veterans as a minority group in Canada as in available to other minority groups in Canada?

[Interpretation]

Monsieur le président, ce sont là les personnes qui font partie de mon personnel et auxquelles les membres du Comité pourront poser leurs questions.

**Le vice-président:** Merci beaucoup, monsieur le ministre, et je pense que tous ces témoins nous seront fort utile.

Avant de commencer, je voudrais vous dire que nous avions décidé de nous réunir après cette séance, mais le comité plénier doit se réunir le jeudi 17 octobre à 20 h. 00. En plus de cette réunion, nous avons une séance finale le mardi 22 octobre, à 11 h 00 du matin, d'après laquelle le président, M. Boulanger sera de retour; je crois que c'est le jour où nous devrions faire notre rapport. Il faut donc que nous avançons le plus possible dans notre examen des prévisions budgétaires. Il nous faut, comme vous le savez examiner tous ces programmes et voter le budget; tout ceci doit être fait en trois séances. J'espère que nous pourrions faire notre rapport mardi après-midi.

Monsieur le ministre . . .

**M. Robinson:** Monsieur le président, quels crédits allons-nous étudier?

**Le vice-président:** Le crédit numéro 1. Cela se trouve à la fin du Livre bleu.

Le premier orateur sera M. Marshall.

**M. Marshall:** Merci, monsieur le président. Je voudrais souhaiter la bienvenue au ministre qui est de retour parmi nous bien que à la suite des résultats de l'élection j'aurais préféré voir certains changements. Toutefois, j'en fais contre mauvaise fortune, bon cœur.

Tout d'abord, je voudrais dire au nom de mon parti, et sous réserve des questions que mes collègues pourront poser aux témoins, que nous sommes d'accord pour examiner ce budget aussi vite que possible car le bill sur les allocations aux anciens combattants, je pense qu'il s'agit du bill C-4, nous permettra d'aborder les différents aspects du fonctionnement de ce ministère. A la suite de l'amendement proposé, l'année dernière par M. Knowles à la loi sur les terres destinées aux anciens combattants, nous espérons avoir un débat à la Chambre. Je vais donc aborder les autres questions qui m'intéressent.

Je voudrais revenir un instant sur la loi sur les terres destinées aux anciens combattants. A la page 8 de votre déclaration, monsieur le ministre vous dites:

Ainsi que je l'ai dit en Chambre la semaine dernière le gouvernement examine l'ensemble de la question de la Loi sur les terres destinées aux anciens combattants.

Vous espérez également qu'une déclaration sera faite à ce sujet. Sans anticiper, voulez-vous nous dire si le gouvernement ou votre ministère envisage un nouveau type de programme de logement pour les anciens combattants, et si vous avez réellement l'intention d'abolir la Loi sur les terres destinées aux anciens combattants en mars 1975? Allez-vous vous assurer que des logements seront mis à la disposition des anciens combattants, lesquels y ont droit comme tout groupe minoritaire au Canada?